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Voorzitter, 

Hier staan we dan na een roerig politiek jaar. Een politiek jaar waar we met z’n 
allen stappen vooruitgezet hebben, maar ook een politiek jaar waarin we 
geconfronteerd werden met grote tekorten in het sociaal domein en een 
politiek jaar waarin een breuk ontstond in de coalitie. Deze breuk heeft ons 
laten zien dat het maken van politieke keuzes ingewikkeld is.  

Voorzitter, een maand terug was ik bij opening van het buurthuis de Overkant 
in Presikhaaf. Een prachtige plek waar veel bewonersinitiatieven samen zijn om 
de buurt en haar mensen vooruit te helpen. Ik zag daar El Ele, een dans- en 
muziekschool, waar kinderen, jongeren en volwassenen bezig kunnen zijn met 
werelddans en -muziek. Samen kunnen zij zich ontwikkelen, samen muziek 
maken, samen plezier hebben. In de Overkant zag ik ook de Presikhaaf 
University. Een initiatief om jongeren meer activiteiten te bieden, waaronder 
het, onder begeleiding, maken van huiswerk. Begeleiders geven de jongeren 
vertrouwen en stellen ontwikkeling centraal. Ook zag ik Stichting Jam, een 
stichting die jonge moeders helpt om stappen te zetten in hun leven als jonge 
moeder op het gebied van hun netwerk, financiën, opleiding en wat nog meer 
nodig is om verder te komen in het leven. En zo waren er hier nog meer 
initiatieven. Ik was onder de indruk van de trots van de vrijwilligers, 
professionals. Ik was ook onder de indruk van de mensen die steun vinden in 
deze initiatieven. Samen zingen, samen met kunst bezig zijn, samen je verhaal 
vertellen, samen eten. Er gaan veel verhalen schuil in een wijk als Presikhaaf. 
Die komen in een buurthuis als dit prachtig samen.   

Voorzitter,  

De Overkant laat mij zien waar het om gaat. De politiek gaat over mensen, gaat 
over de samenleving. Een samenleving, waar volgens de PvdA iedereen recht 
heeft op een goede betaalbare woning, waar iedereen recht heeft op een goed 
leven, waar iedereen het recht heeft zich te ontwikkelen ongeacht je 
achtergrond, je seksuele voorkeur, de plek waar je wieg gestaan heeft. Een 
samenleving waar je ook je eigen mening mag hebben zonder dat je bang hoeft 
te zijn bedreigd of geïntimideerd te worden. Een samenleving die veilig is voor 
jezelf en voor je kinderen. Bij de keuzes die we in deze raadszaal maken 



moeten we ons daarvan bewust zijn. Uiteraard ieder vanuit de eigen idealen, 
maar wel voor de inwoners van onze stad.  

 

Voorzitter, 

Dit jaar werden we geconfronteerd met enorme tekorten in de zorg en de 
jeugdzorg. Enorme tekorten die gevolgen kunnen hebben voor onze inwoners. 
Voor de PvdA is het van belang dat maatregelen in de zorg niet ten koste gaan 
van onze inwoners. Kwalitatief goede en bereikbare zorg is daarbij het 
uitgangspunt. Niet alleen in woorden, maar ook in daden. Ja natuurlijk, zal het 
vinden van de genoemde maatregelen binnen de zorg een enorme uitdaging 
zijn. Maar als we in het belang van onze inwoners kunnen zorgen voor goede 
algemene voorzieningen die aansluiten bij de wensen van de bewoners, als we 
in de wijk kunnen zorgen voor goede zorg en maatwerk waar dat noodzakelijk 
is, als we zorgen dat er niet 600 zorgaanbieders actief zijn in deze stad en als 
we zorgen dat we zorgaanbieders hebben die zorg boven winsten voor de 
aandeelhouders zetten dan moeten we in staat zijn om in Arnhem ook in de 
huidige omstandigheden goede en bereikbare zorg te bieden.  

Voorzitter, 

Om dit te bereiken zijn we wel blij dat we samen met de andere coalitiepartijen 
een voorstel kunnen doen om de bezuiniging op de wijkteams terug te draaien. 
De wijkteams zijn essentieel voor het realiseren van goede en bereikbare zorg. 
Ik heb meegelopen en ik heb gezien wat een geweldig werk onze wijkteams 
doen. Met een financieel vangnet en ruimte om initiatieven om de zorg te 
veranderen te ondersteunen denken wij dat we de huidige uitdagingen het 
hoofd kunnen bieden.  

Voorzitter, 

De PvdA is blij met de aanvullende afspraken. Ik noemde hiervoor al de 
afspraken over de zorg, maar dit geldt ook voor de aanvullende afspraken over 
de samenwerking, sociale woningbouw en circulaire economie. Daarnaast zal 
de PvdA nog enkele moties zelf indienen. Ook deze moties hebben betrekking 
op de inwoners van deze stad. Laten we bijvoorbeeld zorgen dat de mooie 
initiatieven in de buurthuizen, waar ik er eerder een paar van noemde, goed 
aansluiten bij de wijk. Inwoners die aangewezen zijn op dergelijke 
voorzieningen moeten hiervan op de hoogte zijn en moeten verleid worden 
hier gebruik van te maken. Hiertoe dienen wij ook de motie verbinding 



buurthuis en wijk in. Daarnaast vinden we het van belang dat maatschappelijke 
initiatieven ondersteund worden. Al enkele jaren kennen we de 
subsidieregeling burgerkracht sociaal domein, waarbij maatschappelijke 
initiatieven in de wijken ondersteund worden. Aan het eind van dit jaar loopt 
de regeling af en er is nog geen plan voor het vervolg. De PvdA stelt met de 
andere indienende partijen voor deze regeling met de bestaande middelen nog 
een jaar voort te zetten en dit jaar te gebruiken om in overleg met de 
initiatiefnemers in gesprek te gaan over het vervolg.  

Afgelopen maand waren wij met diverse partijen op werkbezoek bij 
Lichtenbeek een school voor speciaal onderwijs. Hier hebben zij ons laten zien 
wat een geweldig werk hier wordt gedaan, maar zij lieten ons ook zien wat de 
uitdagingen in deze tijd zijn. Om deze uitdagingen het hoofd te bieden zijn in 
het land al diverse pilots op gezet. Wij vragen het college zo spoedig mogelijk in 
gesprek te gaan met de diverse partijen om ook in Arnhem te kijken naar een 
betere aansluiting tussen Jeugdhulp en onderwijs. De wethouder heeft volgens 
mij vorige week aangegeven dat hij de motie gaat uitvoeren, maar deze is niet 
als toezegging in het systeem zichtbaar.  

Eerder diende de PvdA al een motie in om roken te verbieden rondom 
speelplekken. Wij vragen nu samen met andere partijen om de vorige motie 
alsnog geheel uit te voeren en een volgende stap te zetten naar een rookvrije 
generatie. Als laatste, voorzitter, dienen we de motie Gelderland techniek regio 
in, waarbij we het college oproepen om actief het initiatief voor het Gelders 
Techevent te omarmen. Er is een tekort aan technische vakmensen en het is 
een uitdaging om jonge mensen weer te interesseren en enthousiasmeren voor 
het technische vak. Het is alle hens aan dek om deze vacatures ingevuld te 
krijgen.  

Voorzitter, 

Ik begon mijn verhaal met de opening van buurthuis de Overkant. Bij dit bezoek 
kwamen veel dingen samen. Het buurthuis als ontmoetingsplek in de wijk, 
mensen en initiatieven die zorgen dat iedereen mee kan doen in onze 
samenleving, zorg voor elkaar en ondersteuning vanuit de gemeente. Samen 
kunnen we bijdragen aan een sociale samenleving waar plek is voor iedereen. 
Dat is waar de PvdA voor staat. Wij kijken uit naar het komende jaar om samen 
aan de slag te gaan met de uitdagingen die voor ons liggen. Samen met de stad 
en samen met de andere partijen in de raad. Op deze plaats wil ik ook de 
ambtenaren nog bedanken voor het vele werk bij de totstandkoming van deze 



begroting. Niet alleen het opstellen ervan, maar ook het beantwoorden van de 
vele vragen uit deze raad. 


